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Přehled otázek 

 

00:00 Úvod  

 

1) 01:03 Věnujete se paliativní medicíně již téměř 20 let. V čem je tento obor pro Vás zajímavý, v čem 

naopak náročný? 

 

 

2) 02:35 Jste profesně geriatr. Vidíte nějaká kontroverzní témata právě u lidí vysokého věku – nad např. 80 

let – a poskytování paliativní péče právě jim? 

 

3) 06:27 Ve své knize Nemocné rozhovory, která vyšla v září 2020 v nakladatelství Grada, popisujete tzv. 

syndrom celkové bolesti (total pain syndrom), který je poměrně vážným a kontroverzním tématem 

současné medicíny. Mohl byste vysvětlit jeho význam, principy? Jak k němu přistupovat? 

 

4) 09:52 Jste spoluautorem náplně specializačního vzdělávání v oboru Paliativní medicína. Více jak 10 let 

vedete jako garant desítky lékařů ke specializační atestaci. Pokud se lékař rozhodne ji získat, co jej 

čeká, co může získat, a jakou roli dnes ve vzdělávání lékařů hrají hospice? 

 

5) 15:58 V paliativní medicíně se v posledních letech více objevuje zapojení nemocniční paliativní péče. 

Pracujete nyní také ve Fakultní nemocnici u Svaté Anny v Brně, a přes anesteziologicko-resuscitační 

kliniku rozvíjíte paliativní péči v nemocnici. Není kontroverzí spojení anesteziologie a resuscitace, 

intenzivní medicíny a medicíny paliativní?  

 



6) 19:27 Měl byste nějaký příběh z poslední doby, který Vás zasáhl více osobně? 

 

7) 23:58 Paliativní medicína, náplň oboru a očekávání od něj, může být také samo o sobě kontroverzním 

tématem. S jakými představami o paliativní medicíně jste se za svůj bohatý profesní život setkal? (u 

lékařů různých odborností, včetně praktických lékařů, nelékařů, "laické" veřejnosti nebo politiků). 

 

8) 26:18 V některých případech je velmi těžké pro pacienta a rodinného příslušníka přijmout, že se 

vyčerpaly všechny možnosti jeho nemoc vyléčit, je tu pořád "co kdyby ještě...". Také samotní lékaři si 

nejsou někdy jisti, jestli není ještě nějaká možnost léčby nebo naopak léčí až do smrti pacienta, i když 

vědí, že nemohou uspět. Jak na tuto situaci nahlížíte? 

 

9) 27:21 Kontroverzními tématy pro řadu odborníků i laiků může být nepodávání výživy, infuzí, na druhou 

stranu může být strach z podávání opiátů, kontroverzní může být i podávání léčebného konopí... 

 

10) 33:37 Jaké místo v paliativní péči má podle Vás terminální sedace? 

 

11) 34:28 Jsou nějaká nevyjasněná témata paliativní péče ve vztahu k našemu právnímu řádu? 

 

12) 35:33 Poznal jste systém paliativní péče v Dolním Rakousku, co se Vám na tomto systému líbí? 

 

13) 38:48 Změnila současná epidemie covid-19 role paliativní medicíny, případně Váš osobní pohled? 

 

14) 41:12 Co byste popřál paliativní medicíně pro rok 2021 a do let následujících? 

 


